
 
 
 
Aan: De gemeenteraad 
Van:  Het college van burgemeester en wethouders 
Datum commissie: 1 april 2025 
Zaaknummer: 00001048066 
Onderwerp: Accommodatieplan binnensport 
 
 
Aanleiding 
Op 24 maart 2025 heeft het college technische vragen ontvangen van commissielid Goselink van 
de fractie Forum voor Democratie over het Accommodatieplan binnensport. Dit onderwerp staat 
op de agenda van de commissie van 1 april 2025. In dit bericht staan de antwoorden op deze 
vragen. 
 
Toelichting van de vragensteller(s) van de fractie Forum voor Democratie 
- 
 
Beantwoording 
 
Antwoorden 
 
1. De verenigingen ZV Vrone, HV Vrone, Stichting Tennisbanen Sint Pancras, FC Marlène, HV 

KSV, HV Tornado, Sport in Uitvoering, hierna SiU en Turn Totaal Langedijk gaan gebruik 
maken van de accommodaties. Om de ambitie van 75% van de inwoners aan het sporten te 
krijgen, wordt gesteld dat uitvoering van het accommodatieplan noodzakelijk is. Interessant is 
het om de ambitie te vergelijken met de realiteit: Graag ontvangen wij per bovengenoemde 
vereniging het ledenaantal in de jaren 2024, 2020, 2016, 2012. 

 
Antwoord: 
Met de groei van de gemeente en een hoge bezettingsgraad van de huidige sporthallen is de 
uitbreiding noodzakelijk. Hierdoor kunnen meer inwoners sporten en draagt het bij aan het 
behalen van de ambitie dat 75% van de inwoners  een sport uitoefenen. 
 
Het aantal leden zegt niet alles over het daadwerkelijk gebruik van de accommodaties. De 
huidige bezettingsgraad van de sportaccommodaties én de verwachtte bezettingsgraad voor de 
nieuwe sportaccommodaties zijn opgehaald. Deze kunt u raadplegen in bijlage 1 van het 
raadsvoorstel: Accommodatieplan binnensport, hoofdstuk 2.4: Bezetting.  
 
2. Het raadsvoorstel brengt een verwachte verzwaring van de begroting met zich mee zoals op 

pagina 6 van het raadsvoorstel aangegeven. De berekening van de verzwarende bedragen 
alsmede maatregelen die de verzwarende bedragen kunnen drukken of hebben gedrukt, 
worden niet gegeven. Wat is het aandeel van eigen bijdrage (contributie) in het drukken van 
de last op de begroting? 

 
Antwoord: 
Verenigingen die gebruik maken van de sportaccommodaties betalen huur. Dit is onderdeel van 
de exploitatie. Deze kunt u raadplegen in bijlage 1 van het raadsvoorstel: Accommodatieplan 
binnensport, hoofdstuk 4: Exploitatieprognoses: 
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Nieuwe multifunctionele (top-)sportaccommodatie Heerhugowaard 
4.3.1 Baten gebruikgave  
Uitgaande van een gemiddelde jaarbenutting van 950 klokuren per zaaldeel en een gemiddeld 
uurtarief van € 50,60 voor een gehele sporthal, zijn de gebruikgavebaten van Tornado, KSV en 
Marlène voor de beide sporthallen geprognosticeerd op een totaal van € 48.000 per jaar. Voor de 
1.160 uur die afkomstig is van het overige gebruik van sporthal Deimos, geldt op grond van 
hetzelfde tarief een opbrengst van € 58.700. De gebruikgavebaten van SiU voor de turnhal zijn 
geprognosticeerd op 1.300 uur x € 39 = € 50.700. Voor het gebruik van (top-)sportevenementen 
en - toernooien is een indicatieve opbrengst geprognosticeerd van € 15.000. 
 
Extra sporthal Sint Pancras 
4.4.1 Baten gebruikgave  
Uitgaande van een gemiddelde jaarbenutting van 1.750 klokuren per zaaldeel en een gemiddeld 
uurtarief van € 50,60 voor de gehele sporthal, zijn de gebruikgavebaten van de sporthal 
geprognosticeerd op een totaal van € 88.500 per jaar. 
 
3. Is er een contributieverhoging beoogd om de last op de begroting te drukken? 
 
Antwoord: 
Het vaststellen van de contributie is een verantwoordelijkheid die bij een vereniging ligt.  
 
4. Met inbegrip van de genoemde verzwaring, wat wordt uiteindelijk de jaarlijkse begrote uitgave 

aan binnensport binnen de gemeente Dijk en Waard vanaf 2029 tot en met 2035? 
 
Antwoord: 
Er is geen verdeling gemaakt in de kosten van binnen- en buitensport, dit is in het geheel 
opgenomen in de dienstverleningsovereenkomst met Dijk en Waard Sport BV. Hierdoor kunnen 
de uiteindelijke jaarlijkse uitgaven aan binnensport niet worden aangegeven.    
 
5. Wat is de huidige last in 2025 per huishouden (via de gemeentelijke belastingen) aan het 

faciliteren van binnensport in Dijk en Waard? 
 
Antwoord: 
Zie antwoord op vraag 4. 
 
6. Uitgaande van de huidige inschattingen in het raadsvoorstel; wat wordt de last in 2029 tot en 

met 2035 per huishouden (via de gemeentelijke belastingen) aan het faciliteren van 
binnensport in Dijk en Waard? M.a.w. wat gaat ieder huishouden in Dijk en Waard bijdragen 
aan het faciliteren van binnensport. 

 
Antwoord: 
Zie het antwoord op vraag 4. 
 
7. Is onderzocht of er vanuit bijvoorbeeld de “Top-sport-Intenties” financiële middelen 

beschikbaar zijn die de verzwarende bedragen drukken of zouden kunnen drukken? 
(subsidies, commerciële bijdragen zoals sponsering etc.)? 

 
Antwoord: 
Ja, dit is onderdeel van de uitvoering van het voorgestelde besluitpunt 5: “Het college de 
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opdracht te geven de mogelijkheden te verkennen om de sportaccommodaties te realiseren in 
een publiek-privaat samenwerkingsverband.”. Tevens zijn de subsidiemogelijkheden van SPUK-
Sport en BOSA in beeld.  
 
8. De bezetting overdag en zomers is laag wordt gesteld. Is er bij de bepaling van de 

verzwarende bedragen onderzocht hoe deze bedragen verlaagd kunnen worden door 
samenwerking met partijen die de ruimtes overdag kunnen gebruiken? Denk aan bedrijven, 
de buren van de gevangenis etc. 

 
Antwoord: 
Ja, dit is onderdeel van de uitvoering van het voorgestelde besluitpunt 5: “Het college de 
opdracht te geven de mogelijkheden te verkennen om de sportaccommodaties te realiseren in 
een publiek-privaat samenwerkingsverband.” 
 
Veel inwoners binnen Dijk en Waard oefenen hun sport zonder subsidie uit. Denk aan 
fitnesscentrums, boksscholen, dartclubs, yoga-studio’s maar ook de paardensport, karten, 
autosport, (zweef)-vliegen etc.  
9. Op welke grondslag wordt bepaald welke sport wel gesubsidieerd wordt en welke niet? 
 
Antwoord: 
Subsidie op grond van de subsidieregeling sportverenigingen Dijk en Waard 2026 wordt 
uitsluitend verstrekt aan sportverenigingen opgericht bij notariële akte die aangesloten zijn bij een 
overkoepelende landelijke sportbond, die lid is van het NOC*NSF (art. 4, Subsidieregeling 
sportverenigingen Dijk en Waard 2026 | Lokale wet- en regelgeving1). 
 
10. Hoe wordt voor dit specifieke raadsvoorstel gelegitimeerd dat ieder huishouden in Dijk en 

Waard via de gemeentelijke lasten gedwongen wordt mee te betalen aan deze voorgenomen 
investering in de sporthobby van een select deel van de inwoners? 

 
Antwoord: 
De gemeenteraad heeft de bevoegdheid om een besluit hierover te nemen. De afweging vindt 
plaats in de gemeenteraadsvergadering.  
 
11. Hoe wordt de ambitie van 75% gemeten als een groot deel niet gesubsidieerd sport?  
 
Antwoord: 
De indicator ‘niet-sporters’ wordt 4-jaarlijks gemeten via de Gezondheidsmonitor volwassenen 
(en ouderen), GGD’en, CBS en RIVM. 
 
12. Is er een indicatie hoeveel van de inwoners van Dijk en Waard gesubsidieerd sport en 

hoeveel inwoners er sport op eigen middelen? 
 
Antwoord: 
Voor een overzicht van gesubsidieerde organisaties met leden, zie subsidieregister Dijk en 
Waard: Subsidieregister | Gemeente Dijk en Waard2Via het Jeugdfonds sport en cultuur zijn er 
voor 326 kinderen sportaanvragen gehonoreerd.  
 

 
1 https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR727977/1 
 
2 https://www.dijkenwaard.nl/subsidies-en-belastingen/subsidieregister 
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